
課程名稱: 臨床神經心理實習(中文課程大綱):

修課條件：已取得臨床神經心理學（227M1880）、臨床神經心理衡鑑課程

（227M2570）學分之臨床心理學組碩士班三年級學生。

課程目的：提供碩士班主修臨床神經心理學三年級學生從事神經心理衡鑑實作、

神經學知識之運用、鑑別診斷技巧之學習及與相關醫療人員合作研究

等機會。

課程內容：1.高等臨床神經學課程。

2.神經影像學。

3.基礎電生理學。

4.神經心理衡鑑。

5.鑑別診斷技巧。

6.臨床研究之從事。

上課方式：衡鑑個案示範、個案討論

成績評量:自臨床實習內容與實習期間行為規範之項目，由督導依其學習態度、

敬業精神、專業技能與儀表等予以評估，並由任課教師自學生繳交的

實習作業與督導的評估予以總評。

課程名稱: 臨床神經心理實習(英文課程大綱):

Course Title: Internship of Clinical Neuropsychology in Neurological Settings -1 

(227 M7390)

Qualified applicants: The 3rd-year master-level graduate students in Clinical 

Psychology field and the prerequisite courses including 

Neuropsychological Assessment (227 M2570) and Clinical 

Neuropsychology (227 M1880)

Course Objectives: To provide the 3rd-year master-level graduate students with a 

major in Clinical Neuropsychology with more opportunities to do

neuropsychological consultation work, to advance their 

neurology knowledge, to promote their differential diagnosis 

skills, and to do clinical research with related neurological 

physicians.

Course outline: 1. Advanced coursework in clinical neurology 

                2. Neuroimaging techniqures

                3.Basic electrophysiology

                4.Neuropsychological consultation 

                5.Issues of differential diagnosis

                6.Clinical Research

   Course Evaluation: Supervisory teams’ (including clinical neuropsychologists and 

neurologists) evaluations in terms of the student’s performances on the 

following aspects: (1) clinical skills, (2) the punctual accomplishment 



of report writing, (3) case presentations, (4) participation in grand 

round and morning meeting, (5) job responsibility, (5) and ethical and 

moral conduct of the profession


